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Informisanje o radu u Savjetu Radio i Televizije Crne Gore 

UVOD 

 Poštovani/e, 

Ovaj dokument predstavlja siže mojih alktivnosti nakon odluke1 o mom imenovanju za člana Savjeta 
Radio i Televizije Crne Gore. Odluka o imenovanju je objavljena u Službenom listu br. 27/2014.  

Imajući u vidu da sam u Savjetu imenovan ispred organizacija koje se bave pitanjima ljudskih prava, 
moj rad je u najvećem bio fokusiran na ovu oblast. Konstruktivan i kvalitetan osvrt na druga pitanja koja 
su bila na dnevnom redu je takođe bio dio moje agende i neizostavan dio mog angažmana. Konstantna 
komunikacija sa menadžmentom televizije i radija, urednicima i novinarima rezultirala je predlaganjem 
raznih tema iz oblasti ljudskih i manjinskih prava te povećanim brojem emisija koje su se bavile ovom 
tematikom. Komunicirao sam i sa profesionalicima u ovoj oblasti, pomagao novinarima u linkovanju sa 
institucijama iz oblasti ljudskih prava i uredništvu davao brojne sugestije, npr. da prilikom organizovanja 
emisija vode računa o zastupljenosti različitih interesa i govornika, da vode računa o objektivnosti i 
izbalansiranosti, da se tokom prenosa sportskih događaja ne promovišu sportske kladionice i klađenje, 
itd.  

U periodu od dvije godine održano je 27 sjednica. Mjesečna nadoknada za rad u Savjetu RTCG 
definisana je Zakonom o javnim radio-difuznim servisima. Po tom Zakonu, član Savjeta za rad u 
Savjetu ima pravo na mjesečnu naknadu u bruto iznosu u visini prosječne bruto zarade zaposlenih u 
RTCG u mjesecu koji prethodi isplati naknade. Visina zarade na mjesečnom nivou je promjenljiva, 
međutim prosjek iznosi 495 eura. Polovinu dobijenog novca dajem kao filantrop i od toga ne želim da 
pravim PR. Za prethodne dvije godine, prihode i imovinu sam u skladu sa Zakonom o sprječavanju 
konflikta interesa, odnosno sada u skladu sa Zakonom o sprječavanju korupcije, uredno prijavio. 

Kako se navodi i u izvještaju o radu Savjeta, centralne teme koje su se razmatrale i usvajale na 
sjednicama Savjeta bile su: Programsko-produkcioni planovi radija, televizije i MMC za 2015. godinu, 
Izvještaj o ostvarivanju Programsko-produkcionih planova  radija, televizije i MMC za 2014. godinu, 
Finansijski plan RTCG za 2015. godinu, Izvještaj o ostvarivanju finansijskog plana za 2014. godinu, 
kvartalni izvještaji o ostvarivanju Finansijskog plana u toku 2015. godine, izvještaj o ostvarivanju 
Programsko-produkcionih planova radija, televizije i MMC za period januar-jun 2015. godine, Finansijski 
iskazi za 2014. godinu, Revizija finansijskih iskaza za 2014. godinu, Plan rada RTCG za 2015. godinu. 

Pored gore citiranih redovnih u nastavku slijedi tabelarni prikaz, između ostalog, aktivnosti i pitanja koje 
sam inicirao tokom rada u prethodne dvije godine. 

                                                 
1 http://www.skupstina.me/index.php/me/administrativni-odbor/sjednice 
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2 Vidjeti Zapisnike sa 5. i 6. sjednice održane 30. septembra i  14. oktobra 2014. godine, na 
http://www.rtcg.me/rtcg/biltenrtcg.html  
3 Vidjeti Zapisnik 10. sjednice održane 29. januara 2015. godine, na http://www.rtcg.me/rtcg/biltenrtcg.html 
4 Vidjeti Zapisnik 27. sjednice održane 06. jun 2016. godine, na http://www.rtcg.me/rtcg/biltenrtcg.html  
5 Vidjeti Zapisnik 10. sjednice održane 29. januara 2015. godine, na http://www.rtcg.me/rtcg/biltenrtcg.html  
6 Vidjeti Zapisnik 22. sjednice održane 21. decembra 2015. godine, na http://www.rtcg.me/rtcg/biltenrtcg.html 

Predlog Status 

Otvaranje redakcije na romskom jeziku i 
programi o manjinskim narodima 
 
1. Imajući u vidu da je prethodni Savjet donio 
odluku da se ukinu radna mjesta za novinare koji 
bi proizvodili program na romskom jeziku, 
predložio sam da novi saziv Savjeta ponovo na 
TVCG otvori redakciju na romskom jeziku u skladu 
sa preporukama Savjeta Evrope.2 
 
2. Tokom usvajanja programskih planova 
predlagao sam uvođenje emisija na romskom 
jeziku i o kulturi i običajima manjinskih naroda i na 
Radiju CG.3 
 
 
3. Takođe, u junu 2016. godine predložio sam da 
se popuni radno mjesto za novinara sa znanjem 
romskog jezika na Radiju CG.4 

 
 
 
1. Otvorena su dva radna mjesta na Televiziji Crne 
Gore, novinar i novinar saradnik od kojih je jedno 
popunjeno. Danas je rezultat emitovanje emisija 
na romskom jeziku  dva puta mjesečno. 
 
 
 
2. Predlog djelimično usvojen. Na radiju veoma 
često gostuju predstavnici manjinskih naroda i 
predstavnici institucija i NVO-a koje se bave 
pitanjima manjinskih prava. Još uvijek nije 
pokrenut program na romskom jeziku. 
 
3. Prijedlog prihvaćen, u toku donošenje odluke o 
raspisivanju javnog oglasa. 

Redefinisanje sastava i uloge Komisije za 
programske sadržaje na manjinskim jezicima 
 
1.  Predlog za redefinisanje sastava i uloge 
Komisije za programske sadržaje na albanskom 
jeziku i jezicima drugih pripadnika manjinskih 
naroda i drugih manjinskih nacionalnih zajednica 
sa ciljem da se interesi albanskog i romskog jezika 
i njihovih korisnika na ravnopravan način tretiraju u 
Komisiji i Savjetu i da se Komisiji da veći značaj i 
uloga, prije svega kontrolna.5 
 
2. Da se otvore redakcije, sa najmanje urednikom i 
novinarom, za svaki manjinski jezik i da se osnaži 
uticaj Komisije.6 

 
 
 
1. Predlog nije prihvaćen. 
 
 
 
 
 
 
2. Predlog nije prihvaćen. 
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7 Predlog dat tokom usvajanja Programsko produktivnog plana za 2015. godinu 
8 Vidjeti Zapisnik 23. sjednice održane 28. decembra 2015. godine, na http://www.rtcg.me/rtcg/biltenrtcg.html 
9 Predlog dat tokom usvajanja Programsko produktivnog plana za 2015. godinu 
10 Predlog dat tokom usvajanja Pravila za izvještavanje u predizbornim kampanjama 
11 Vidjeti Zapisnik 24. sjednice održane 26. januara 2016. godine, na http://www.rtcg.me/rtcg/biltenrtcg.html  

Program za osobe sa invaliditetom 
 
1. Emisija o pravima osoba sa invaliditetom. 
Imajući u vidu da nije postojala emisija uživo o 
problemima osoba sa invaliditetom predložio sam 
da se takva emisija uvede u redovan program na 
TVCG.7 
 
2. Program prilagođen slijepim osobama 
Imajući u vidu da na programu TVCG nije bilo 
programskih sadržaja prilagođenih za slijepa i 
slabovida lica, 28.12.2015. godine predložio sam 
da se odredi budžet kako bi se prilagodilo deset 
filmova za koje RTCG ima prava prikazivanja, kao 
i da se taj projekat realizuje u saradnji sa 
Bibliotekom za slijepe Crne Gore.8 
 
3. U saradnji sa organizacijama koje štite prava 
gluvih i nagluvih osoba tražio sam od 
menadžmenta da se obezbijedi adekvatan termin 
za vijesti na znakovnom jeziku. 9 
 
Takođe, zalagao sam se za to da se ispoštuju 
zakonske obaveze po pitanju obezbjeđivanja 
prevoda na znakovni jezik emisija u predizbornoj 
kampanji.10 

 
 
1. Predlog je prihvaćen. Emisija se emituje jednom 
mjesečno od 2015. godine.  
 
 
 
 
2. Predlog je prihvaćen, međutim na TVCG još 
uvijek nije počelo emitovanje filmova prilagođenih 
slijepim i slabovidim osobama. 
 
 
 
 
 
 
3. Predlog prihvaćen. 

Informativni program 
 
1. Prije nego što je problem neobjektivnog 
informisanja postao javno aktuelan i prije nego što 
su se u rješavanje, između ostalih, uključile 
političke partije, predlagao sam tri puta da se ova 
tačka dnevnog reda nađe na sjednicama Savjeta u 
cilju sistemskog bavljenja propustima u informativi 
a baziranim na Ustavu, zakonima, preporukama 
Evropske komisije, Parlamentarne skupštine 
Savjeta Evrope, nevladinih organizacija i medija.11  

 
 
1. Predlog je tek treći put usvojen kada je postao 
medijski aktuelan. Tada je zaključeno da generalni 
direktor hitno sprovede reforme koje će za cilj imati 
objektivno i izbalansirano izvještavanje.  

Istraživačko novinarstvo 
 
1. Podržao sam novinare koji su ranije u svom 
radu bili prepoznati po istraživačkom novinarstvu. 
Bio sam za vraćanje emisije „Mehanizam“ i 
Savjetu 20. aprila 2016. godine putem elektronske 

 
 
 



Informisanje o radu                                                                                     Milan Radović, član Savjeta RTCG                               

                                                 
12 Elektronski dopisi i komunikacija prema članovima Savjeta i Radne grupe 
13 Vidjeti Plan rada za 2015. godinu na http://www.rtcg.me/rtcg/poslovanje.html  

komunikacije predlagao da se o ovoj emisiji 
raspravlja na sjednici sa ciljem da se ponovo 
počne emitovati. 

Saradnja sa nevladinim organizacijama 
1. Kao prvi element saradnje RTCG i NVO-a 
smatrao sam neophodnim donošenje jasnih 
pravila po kojima će se saradnja ostvarivati na 
jednak i pravedan način sa svim nevladinim 
organizacijama. Pravilnik je trebalo da bude dio 
proizvoda formirane radne grupe čiji cilj je bio i 
donošenje pravilnika o otkupu nezavisne i 
koprodukcije.12 
 
2. Podržao sam predlog bivšeg predsjednika 
Savjeta Ivana Mitrovića, da se organizuje sastanak 
sa predstavnicima nevladinih organizacija. 

 
1. Predlog nije prihvaćen. 
 
 
 
 
 
 
 
 
2. Sastanak još uvijek nije organizovan. 

Součavanje sa prošlošću 
 
1. Predlagao sam menadžementu da emituje 
dokumentarne filmove koji su posvećeni ratnoj 
prošlosti devedesetih godina.  
 
2. Takođe, RTCG je prenosio obilježavanja 
godišnjica ratnih zločina u Crnoj Gori, kao što je na 
primjer stradanje Bošnjaka u Bukovici i odavanje 
pomena Srđanu Aleksiću. 

 
 
1. Realizovano.  Emitovan je dokumentarni film 
„Voz 671“ po pitanju zločina u Štrpcima i 
dokumentarni serijal „Mapiranje genocida“ u vezi 
Genocida u Srebrenici. 
 
2. Realizovano. 
 

Zapošljavanje 
1. Da se preko Vladinog programa o stručnom 
osposobljavanju primi određen broj mladih ljudi u 
Televiziji i radiju za programe za pripadnike 
manjina, za osobe sa invaliditetom i za programe 
za djecu. 
 
2. Predložio sam da se u Plan rada RTCG unese 
obaveza da se prilikom zapošljavanja gleda 
afirmativna akcija u odnosu na manjinske narode. 

 
1. Usvojeno djelimično.  
 
 
 
 
 
2. Ispunjeno.13 

Transparentnost rada RTCG 
 
1. Zalagao sam se uvijek da sjednice Savjeta budu 
otvorene za javnost. 
 
 

 
 
1. Sjednice Savjeta su uglavnom otvorene za 
javnost. 
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Na kraju, želim da vas pozovem da dostavite sugestije i ideje u cilju transparentnijeg i kvalitetnijeg rada 
Javnog servisa. 
 
Podgorica, 12.07.2016. godine 

                           
Milan Radović 

Član Savjeta RTCG 

                                                 
14 Predlog da se rezultati objave sam dostavio elektornskim putem svim članovima Savjeta 15. februara a isti je usvojen na 
25. sjednici Savjeta RTCG, koja je održana 28.03.2016. godine, vidjeti na http://www.rtcg.me/rtcg/biltenrtcg.html 
15 Predlog sam poslednji put poslao članovima Savjeta putem elektronske pošte 30. juna 2016. godine. 

2. Takođe, predložio sam da rezultati istraživanja 
budu objavljeni na sajtu RTCG.14 

2. Prihvaćeno. Rezultati su objaveljni na sajtu. 
Možete ih vidjeti na sljedećoj stranici: 
http://www.rtcg.me/rtcg/poslovanje.html ( Pod 
naslovom Snaga Brenda) 

Eurosong 
 
1. Imajući u vidu da ne postoji jasna i javna 
porcedura izbora predstavnika Crne Gore za 
učešće na pjesmi Evrovizije, predložio sam da se 
ovaj proces uredi i da bude transparentan. Kao 
moguće rješenje predložio sam da se raspisuje 
javni poziv muzičarima a da komisija kasnije bira 
predstavnika od prijavljenih. Komisiju bi po 
predlogu formirao generalni direktor, a ona bi 
imala najmanje tri člana i to predstavnika muzičke 
redakcije RTCG, predstavnika Univerziteta Crne 
Gore i predstavnika udruženja muzičara.15 

 
 
1. Predlog, iako više puta podnošen, još uvijek nije 
usvojen. 


